
 
TAUSTATIEDOT 
 
Vastaajatahon virallinen nimi 
 

Perussuomalaiset r.p. 
   
Vastauksen kirjanneen henkilön nimi 
 

Riikka Slunga-Poutsalo / Puoluesihteeri 
 
Vastauksen vastuuhenkilön yhteystiedot 
 

Yrjönkatu 8-10 b 25, 00120 Helsinki 
 
Lausuntopyynnön käsittelypäivämäärä toimielimessä 
 
Toimielimen nimi 
 
Onko vastaaja* 
 
 joku muu / Poliittinen puolue 
 
 
 
Kysymykset 
 

1. Hallituksen aluejakolinjauksen mukaan perustettavat itsehallintoalueet muodostetaan 
maakuntajaon pohjalta. Onko nykyinen maakuntajako oikea peruste itsehallintoalueiden 
muodostamiselle? 
 Kyllä 
 Ei 
 Ei kantaa 
 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Kyllä  
 

2. Voitte perustella edellistä vastaustanne. 
 

Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Esitetty maakuntajako on luonnollinen rakenne itsehallintoalueille turvaten myös muiden 
itsehallintoalueille suunniteltujen tehtävien saavutettavuuden asukkaan lähtökohdista 
(päätöksenteko ei siirry liian kauaksi kuntatasolta).  

 
 

 



3. Tämä kysymys vain kuntien valtuustoille: Hallituksen aluejakolinjauksen mukaan 
perustettavat itsehallintoalueet muodostetaan maakuntajaon pohjalta. Minkä nykyisen 
maakunnan pohjalta muodostettavaan itsehallintoalueeseen kuntanne katsoo perustelluksi 
kuulua? (liite: Manner-Suomen maakunnat) 

Etelä-Karjala 
Etelä-Pohjanmaa 
Etelä-Savo 
Kainuu 
Kanta-Häme 
Keski-Pohjanmaa 
Keski-Suomi 
Kymenlaakso 
Lappi 
Pirkanmaa 
Pohjanmaa 
Pohjois-Karjala 
Pohjois-Pohjanmaa 
Pohjois-Savo 
Päijät-Häme 
Satakunta 
Uusimaa 
Varsinais-Suomi 

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus 
Ei vastausta tähän. 

 
4. Voitte perustella edellistä vastaustanne. 

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus 
Ei vastausta tähän. 

 
5. Itsehallintoalueet järjestävät sote-palvelut joko yksin tai lailla säädettyjen kolmen 

itsehallintoalueen täytyy järjestää palvelut yhdessä sopimalla toisen itsehallintoalueen 
kanssa. Sosiaali- ja terveydenhuollossa on jatkossa maassa 15 selkeää alueellista 
kokonaisuutta, joilla sote-palvelut järjestetään. Miten arvioitte tehtyä ratkaisua? 
 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Tehty ratkaisu on siedettävä kompromissi. Jotta sosiaali- ja terveydenhuollon palvelut 
pystytään tarjoamaan tasapuolisesti ja kattavasti koko maassa, tarvitaan riittävän kokoiset 
vastuualueet, jotta palvelujen, varsinkin helposti kustannuksia nostavien 
erikoissairaanhoidon ja vammaispalvelujen tuottaminen olisi myös kustannustehokasta. 
Maakuntien maantieteelliset ja väestölliset eroavuudet tulee huomioida jatkovalmistelussa.  

 
6. Minkä kriteerien perusteella tulisi päättää siitä, mitkä kolme itsehallintoaluetta järjestävät 

sosiaali- ja terveyspalvelut muiden itsehallintoalueiden kanssa? Voit valita yhden tai 
useampia. 

 



Perussuomalaiset rp:n vastaus:  
 Väestömäärä ja sen ennustettu kehitys   
 Mahdollisuudet varmistaa kattava sosiaali- ja terveyspalveluiden saatavuus 
 Mahdollisuudet suunnitella ja toteuttaa toimiva palveluverkko  
 

7. Kaikki itsehallintoalueet tulevat tarvitsemaan yhteistyökumppaneita palveluiden 
järjestämisessä. Mikä tai mitkä ovat alueellenne luontaiset yhteistyösuunnat? 

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Ei kantaa tähän kysymykseen 

 

8. Jos se itsehallintoalue, johon katsotte kuntanne kuuluvan, osoittautuu myöhemmin 
tehtävän päätöksen johdosta sellaiseksi itsehallintoalueeksi, joka ei vastaa 
itsenäisesti sote-palvelujen järjestämisestä, onko sillä vaikutusta kunnan kantaan 
siitä, mihin itsehallintoalueeseen kunnan tulisi kuulua? 
 Kyllä 
 Ei 
 Ei kantaa 
 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Ei kantaa tähän kysymykseen. 

 
9. Voitte perustella edellistä vastaustanne.  

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Ei kantaa tähän kysymykseen. 
 

10. Hallituksen linjauksen mukaan itsehallintoalueille osoitetaan sosiaali- ja terveydenhuollon 
lisäksi 1.1.2019 lähtien seuraavat tehtävät: pelastustoimen tehtävät, maakuntien liittojen 
tehtävät ja ELY-keskusten alueellisen kehittämisen tehtävät sekä lisäksi mahdollisesti 
ympäristöterveydenhuolto. Mitä muita tehtäviä olisi mielestänne tarkoituksenmukaista 
siirtää itsehallintoalueille? 

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus:  
Edellä mainitut tehtävät ovat luonnollista siirtää tulevalle itsehallintoalueelle heti. 
Hallintorakenteen ja alueiden toimintojen käynnistymisen myötä voidaan harkita uusien 
tehtävien siirtämistä itsehallintoalueille. Uudistus ei saa alkuun muodostua liian 
monimutkaiseksi suhteessa sille suunniteltuun aikatauluun. Eli käytänteiden muodostuttua 
tulee olla helppo siirtää muita, huolella harkittuja tehtäviä kunnilta itsehallintoalueille. 
 

11. Millä keinoin tulisi varmistaa itsehallintoalueiden ja kuntien yhteys hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisessä? 

 
Perussuomalaiset rp:n vastaus: 
Kunnille tulisi määritellä selkeästi se, mitä toimia niiltä odotetaan hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämiseksi. Kuntapuolelle tulee myös jäädä tarvittava määrä toimihenkilöitä 
vastaamaan terveyden edistämisestä ja tekemään tarvittavaa yhteistyötä tulevan 



itsehallintoalueen kanssa. Onnistunut hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen säästää 
kustannuksia, varsinkin kaikista kalleimmista palveluista, niitä kuntia jotka onnistuvat tässä 
hyvin voidaan kannustaa esim. kuntaosuuksilla tms.  
 

12. Vapaamuotoisia huomioita hallituksen aluelinjauksesta. 
 
Perussuomalaiset r.p:n vastaus 
Vireillä oleva malli on looginen ja asukkaan kannalta helposti ymmärrettävä eikä 
päätöksenteko valu liian kauas kuntien asukkaista. Päällekkäisten kuntayhtymien 
purkaminen on merkittävä kevennys hallintorakenteissa. Asiakaslähtöisyys ja maakuntien 
sekä sosioekonomiset että maantieteelliset eroavaisuudet tulee ottaa huomioon 
valmistelussa. Tuleville itsehallintoalueille tulee jättää riittävästi omaa päätösvaltaa 
alueensa palveluista ja rakenteista varsinkin SOTE:n osalta.  

 
13. Vapaamuotoisia huomioita hallituksen rahoituslinjauksesta.  

 

Perussuomalaiset r.p:n vastaus: 
Koska hankkeen läpivienti on tärkeä tavoite, tulee rahoitus ensisijaisesti hoitaa valtion 
kautta. Myöhemmin voidaan tehdä linjauksia mahdollisesta maakuntaverosta, mutta vain 
sillä edellytyksellä, että kokonaisveroaste ei varmasti nouse ja SOTE-menojen poistumisella 
kuntien budjeteista on selkeästi osoitettavissa kuntaveroa laskeva vaikutus. 


